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Mødet var indkaldt med følgende dagsorden: 

1. Meddelelser 
2. Certifikater til brug for AMS 

AMS har oplyst til Facilia, at man kræver brug af et a-kassespecifikt certifikat ved tilgangen til DFDG 
3. Status fra a-kasserne/systemerne 

a. Implementering i egne systemer 
b. Opkobling til Facilia  

4. Udarbejdelse af testplan 
a. Fremlægges på mødet 
b. Statusmøder for teknikere under testfasen  

5. Udståender og forslag i forhold til teknisk beskrivelse 
a. Minimumskrav til filtyper, der kan udveksles. Krav om at alle skal kunne håndtere visse 

filtyper, fx ”*.pdf(x), *.doc(x), *.jpg, *.xls(x)”.  
b. Felt B_038_Dokumentation i forbindelse med selvstændig bibeskæftigelse. Foreslås 

erstattet af vedlagt afgørelse.  
c. Nyt Felt G005_FritagelseAarsag: Er der givet fritagelse i henhold til § 8, stk. 3. ja/nej . Skal 

der angives en slutdato? 
d. Fastlæggelse af dato for overflytning. Relation mellem REKV01 Indmeldelsesdato og 

A002_akassefraflytningdato 
e. Skal man kunne vælge flere pakker samtidig? 



f. Identifikation af rykkere 
g. Pakkeindholdet. Tilføjelse af gæld til pakke1 og bemærkninger til pakke4 

6. Nedsættelse af arbejdsgruppe til udarbejdelse af sagsbehandlerhåndbog 
7. Eventuelt 

 

Facilia har forgæves forespurgt AMS om at acceptere, at kald fra udvekslingssystemet mod det fælles 

datagrundlag kunne ske med et enkelt certifikat. AMS oplyser at dette ikke vil blive godkendt af 

Datatilsynet og at der skal kaldes med et specifikt certifikat for hver enkelt a-kasse. Facilia er derfor ved at 

få klarlagt kravene til disse certifikater, og når dette er afklaret vil a-kasserne få besked herom. 

Der har været rejst forespørgsler fra nogle a-kasser og systemudvikleres side om, hvorvidt projektet er 

skredet i form af, at det er blevet mere omfattende end oprindelig forudsat. På baggrund heraf har AK-

Samvirke skrevet ud til alle a-kasser og redegjort for, at projektets omfang er fastlagt på baggrund af 

workshops og beslutninger i projektgruppen, samt at Facilia har leveret databeskrivelser mv. til den 

fastsatte tid. Udskydelserne af idriftsættelsen er sket på baggrund af ønsker om mere tid til at tilpasse egne 

systemer, samt behov for grundigere test a-kasse mod a-kasse.  

Projektgruppen bekræftede, at tilpasningen og omkostningerne i egne systemer var større end forventet. 

Omkring den aktuelle status blev der redegjort for, at alle systemer forventer at være klar til at kunne 

sende og modtage til det aftalte tidspunkt i september. Der er systemer der har etableret ”hul igennem”, 

men andre arbejder ihærdigt herpå. I den forbindelse blev der givet udtryk for, at der aktuelt var problemer 

med hurtig tilbagemelding fra Facilia på forespørgsler om bl.a. forståelsen af den tekniske beskrivelse. AK-

Samvirke vil hurtigst muligt få adresseret dette og vil sørge for, at der indkaldes til løbende teknikermøder, 

således at vi i fællesskab kan sikre og overvåge, at der hele tiden sker den nødvendige fremdrift i projektet.  

Der vil blive udarbejdet forslag til en testplan, således at det bliver sikret at alle systemer/a-kasser kan 

kommunikere på tværs med hinanden. Planen vil blive bygget op med nogle puljer, så der foretages 

afprøvning med forskellige typer og kategorier af medlemmer/a-kasser/systemer, men også med stress- 

test af systemet. Den nærmere udformning vil ske på de teknikermøder, som fastlægges under testfasen. 

I forhold til de tekniske beskrivelser besluttede projektgruppen følgende: 

• Vedhæftede filer: Alle skal kunne håndtere følgende filtyper: *.pdf, *.doc(x), *.jpg, *.xls(x) og *.tiff. 
Vedlægges andre filtyper, skal dette ske efter aftale mellem de implicerede a-kasser. 

• Det blev besluttet at fjerne felt B_038 : Dokumentationstype ved selvstændig bibeskæftigelse. 
Man må rekvirere tidligere a-kasses afgørelse, hvis der er brug herfor. 

• Forslag om nyt felt til angivelse af årsag til kontingentfritagelse. Det blev afvist at udvide 
databeskrivelsen yderligere. I givet fald skulle der laves yderligere flere felter. 

• Det blev fastslået, at der ikke er identitet mellem datoerne for feltet REKV01 indmeldelsesdato og 
A002_akassefraflytningsdato. 

• I forhold til rekvirering af pakker blev det fastslået, at man alene kan rekvirere en pakke ad gangen. 
Databeskyttelsesreglerne er til hinder for, at man indhenter oplysninger, som man aktuelt ikke har 
brug for. 

• Til pakke 1 tilføjes oplysninger om gæld. Til pakke 4 tilføjes et bemærkningsfelt. 



• Til pakke 5 blev det forespurgt, om det er nødvendigt med feltet ”fraflytningsdato”. AK-Samvirke 
undersøger. 
 

Derudover blev det nævnt, at man har hørt tale om ændring af VEU-reglerne pr. 1. juli 2013, som vil 

indebære behov for udveksling af oplysninger i forbindelse med en overflytning. Det blev besluttet ikke at 

foretage sig noget, før der foreligger konkrete regelændringer, som vi kan forholde os til. 

Der er enighed i projektgruppen om, at løsningen med de nu vedtagne ændringer er fastlåst. Dog kan 

projektgruppen iværksætte ændringer, hvis konkrete fejl eller nye lovgivningskrav gør dette nødvendigt. 

Projektgruppen gav tilsagn til, at man vil udpege medarbejdere der kan bidrage til at opbygge en form for 

sagsbehandlerhåndbog, der beskriver formålet med udveksling af data i forhold til de enkelte felter. AK-

Samvirke tager initiativ til at indkalde til et møde herom, hvor man vil præsentere en skabelon for 

hvorledes håndbogen kan opbygges. 

 

 


